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Vi er anderledes
På dansk Idræts-Forbunds årsmøde udtalte formanden Kaj Holm sin 
tvivl om, at der i år 2000 ville eksistere 4 idrætsorganisationer i Dan
mark.
Det er klart, at når formanden for landets største idrætsorganisation 
udtaler sig sådant, giver det stof til eftertanke og debat, og det har da 
også været tilfældet. Udtalelsen er blevet refereret i diverse dagblade, og 
er blevet fulgt op af kommentarer og udtalelser i idrætsorganisationer
nes blade, hvorfor det da også er naturligt, at undertegnede giver sit 
besyv med.

At alle 4 organisationer er en integreret del af det, man kan kalde 
idrætslivet i Danmark, er der ingen tvivl om, og at den enkelte idrætsu
døver heller ikke gør sig de store tanker om, under hvilken idrætsorga
nisation, han/hun på et givet tidspunkt dyrker idræt under, er jeg også 
helt enig i, men at jeg alligevel føler, at vi i firmaidrætten er noget helt 
specielt i idrætssammenhæng, vil jeg heller ikke lægge skjul på.
Det at dyrke firmaidræt har nogle dimensioner, som der ikke findes i de 
andre organisationer.

Jeg har selv i mange år dyrket eliteidræt under DIF og haft utroligt 
mange dejlige oplevelser med det, men når jeg alligevel går så kraftigt 
ind for firmaidræt, ligger det i det faktum, at man ved at dyrke idræt 
sammen med sine arbejdskammerater opnår en højere grad af trivsel på 
sin arbejdsplads, og at trivslen på arbejdspladsen er enormt vigtig, er 
indlysende. I firmaidrætten er idrætten et middel til forbedring af 
samværet og ikke et mål. At der på arbejdspladserne som i de andre 
organisationer også findes et konkurrencemoment, skal man ikke prøve 
at bortforklare, men det er en naturlig del af idrættens begreb.

At Dansk Firmaidrætsforbund i tiden umiddelbart efter forbundets 
stiftelse søgte optagelse i DIF var mere af nød end af lyst, men det var 
på daværende tidspunkt den eneste mulighed, der var for at få del i de 
tilskud, der fra statens side blev givet til idrætten. Siden vi i 1976 blev 
optaget på tipsloven med selvstændigt tilskud, har der i forbundet ikke 
været røster fremme om at søge optagelse i andre forbund.

Vi er et forbund i stadig vækst. Vi er netop blevet færdige med vore 
indberetningsskemaer, og kan se, at vi i antallet af klubber er steget med 
457, så der i dag er over 6.000 firmaidrætsklubber over hele landet. 
Medlemsfremgangen er ca. 7.000, og i vort forbund registrerer vi kun 
medlemmer, der dyrker firmaidræt.
Dette viser for mig vor helt klare berettigelse som selvstændigt forbund.

Jeg skal ikke gøre mig klog på det hensigtsmæssige i at sammenlægge to 
eller flere af de andre organisationer, men jeg både håber og tror på, at 
der langt ind i det 21. århundrede vil være en selvstændig organisation, 
der hedder Dansk Firmaidrætsforbund, og det kan vi bedst sikre os ved 
at værne om vor identitet ved idræt og samvær gennem arbejdspladsen.

Vi skal ikke være bedre end de andre.
Vi skal være anderledes.

Svend Møller, 
generalsekretær

2



Hvad laver EDB-udvalget?
Det er et spørgsmål mange har stillet, og derfor har Jane Have Andersen interview
et Henning Nielsen, som er formand fo r  det firemands-edb-udvalg, som blev 
nedsat d. 5. juni 86.

Henning Nielsen, Viborg, formand for EDB-udvalget

Hvad er det I arbejder 
med i EDB-udvalget?
Vi forsøger at afdække de 
problemer, som evt kan 
opstå, hvis sammenslut
ningerne påtænker at an
skaffe sig EDB. Samtidig 
vil vi komme med forslag 
til, hvordan sådanne pro
blemer kan løses«
Udvalget som består af 
fire personer skal råde og 
vejlede ved køb af EDB. 
-Undersøge om det kan 
betale sig at etablere 
fælleskøb af EDB. 
-Undersøge garantier og 
serviceordninger.
-evt. leje eller lease EDB. 
-Komme med forslag til en 
uddannelsesplan, og dette 
punkt er efter min mening 
meget vigtigt.

Hvornår forventer I, at 
der foreligger et konkret 
resultat af udvalgets arbej
de?
Når man går i gang med et 
udvalgsarbejde, lægger 
man selvfølgelig en plan 
for, hvornår man regner 
med, at arbejdet er fær
digt, og for vores vedkom
mende regnede vi med at 
have et endeligt resultat 
omkring d. 1 april 87.
Men det er jo travle perso
ner, som er valgt ind i det
te udvalg, så vi har de
sværre ikke kunnet afvikle 
møderne så hurtigt som 
ønsket, og sygdom har 
også medført forsinkelser. 
Så det endelige resultat lig
ger ikke lige omkring hjør
net, og på nuværende tids
punkt er det svært at give 
en endelig dato.

Er I kommet frem til et 
bestemt anlæg/system, 
som I  kan anbefale sam
menslutningerne?
Der er så mange anlæg, 
der kan anbefales, og hvil
ket man køber afhænger 
af så mange ting bl.a. pri

sen, men ved et køb anbe
faler vi, at flg. minimums
krav opfyldes: 
-Styresystemet til anlægget 
skal være MS-DOS,PC- 
DOS eller CCPM måske 
også CPM
-Disketterne skal helst 
være 5‘/ i ”

Hvis I kunne diktere sam
menslutningerne, hvad vil
le I  så ønske, at de anskaf
fede sig?
Jeg vil gerne understrege, 
at vi under ingen omstæn
digheder vil diktere sam
menslutningerne noget, vi 
vil kun forsøge at rådgive 
dem. Og så vil vi forsøge 
at fremlægge nogle forslag 
til styrelsen om, hvordan 
forbundet i fremtiden kan 
støtte sammenslutninger
ne, hvis de vil købe EDB- 
anlæg.
Efter min mening vil sam
menslutningerne få mest 
brug for hjælp til: 
Uddannelse, støtte til ved
ligeholdelse af maskinerne 
og til udvikling af syste
mer.

Hvad vil I  råde de sam
menslutninger til, som ikke 
kan vente til det endelige 
resultat fra udvalget fore
ligger?
Jeg kan ikke lide spørgs
målet, for hvis man har

ventet til nu, kan man 
nok, som H. C. Andersen 
siger, »vente dyrehavsti
den med«. Hvis man an
skaffer sig et anlæg, vil 
man nok tage det i brug 
ved et nyt regnskabsårs 
start, eller ved begyndelsen 
af en vinter- eller sommer
turnering. Så hvis man 
ikke allerede har anskaffet 
sig et anlæg, kan man vil 
godt vente til august eller 
september.
Og maskinerne bliver jo 
ikke dyrere snarere tvært
imod.

Hvad med de sammenslut
ninger, som allerede har 
indkøbt et EDB-anlæg? 
Hvis sammenslutningerne 
har købt anlæg, som ikke 
opfylder de minimums
krav, som udvalget peger 
på, og det vil sige et styre
system, som jegomtalte tid
ligere, og en rigtig disket
te, ja, så bliver det vanske
ligt at hjælpe dem.

De sammenslutninger, 
som har købt EDB-anlæg, 
har de henvendt sig til ud
valget?
Nej, der er ingen, der har 
henvendt sig til udvalget.

Men mon ikke det skyldes, 
at de har købt anlægget, 
før udvalget blev nedsat?

Hvordan går det med den 
systemgruppe, som udval
get ønskede oprettet. Er 
den kommet i gang, og 
hvad er dens opgave?
Jeg kan klart svare, at sys
temgruppen ikke er kom
met i gang. Og personligt 
mener jeg, at denne idé 
nok skal drøftes mere 
igennem i udvalget.
Jeg vil gerne indrømme, at 
jeg har fået betænkelighe
der og måske også en for
nemmelse af,at vi gjorde 
mere ud af sagen, end den 
egentlig fortjente.
Jeg tror nok, at vi først 
skal tage ideen frem igen, 
når arbejdsgruppens rap
port er færdig.
I denne forbindelse er det 
afgørende for min hold
ning, at der er kommet til
kendegivelser fra for
bundskontoret om, at man 
er interesseret i at påtage 
sig noget administrativt 
EDB-arbejde i forbundet, 
må få afgørende indflydel
se på, hvordan en frivillig 
indsats skal koordineres 
ind.
Hvis jeg må komme med 
nogle afsluttende bemærk
ninger, så vil jeg gerne 
sige, at hvis der er sam
menslutninger, som på
tænker at anskaffe sig 
EDB, så ville det nok være 
en god idé, hvis de deltog i 
et af de EDB-KURSER, 
som forbundet planlægger 
at afholde. Og det første 
afvikles jo i denne måned i 
Fredericia,og det kursus er 
jeg da meget spændt på, 
for her anvendes nogle af 
de systemer som jeg har 
udviklet til Viborg Firma
idræt.
Jeg kan desuden fortælle 
dig, at udvalget er indstil
let på at komme med en 
foreløbig mundtlig rapport 
på formandsmødet i maj 
87.

J.H.A.
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Forbundsrådsmøde i Slagelse:

Aktuelle emner til behandling
Der har d. 20.-21. marts 
87 været afholdt for
bundsrådsmøde i Slagelse. 
På mødet blev der diskute
ret det relevante i, om for
bundet skal have en ny ad
ministrationsbygning, og 
om denne skal placeres i 
Svendborg eller Nyborg. 
Konsulentstrukturen kom 
også under debat, for her 
mangler pladsen efter Finn 
Hagedorn, at blive besat. 
IA berettede om, at der 
den 28 februar blev af
holdt stiftende sektions
møde i bowling i Odense. 
Aktivitetsudvalget oriente
rede om sin »PLAN 90«, 
som efterhånden ser ud til 
at blive en realitet, det er 
en »plan«, som skal styrke 
og udvide udvalgets aktivi
teter og til dette inddrages 
der hjælp »udefra«.

Ideen er, at AU til deres 
forskellige aktiviteter ned
sætter nogle Ad-Hoc- 
grupper. Det er AU, som 
er styrende organ, og som 
udpeger lederne til disse 
grupper, men det er leder
ne, som selv udpeger grup
pens medlemmer. 
Hensigten er, at en Ad- 
Hoc-Gruppe tager sig af 
en ide; (som f.eks. TRIM 
TOP, TOUR DE PEDAL, 
og nye ideer) udfører ar
bejdet og når dette er tilen
debragt, nedlægges grup
pen.
Gruppernes meddelelse
sorgan bliver udadtil FIR- 
MAIDRÆTSs MOTI
ONSJOURNAL.
Opstarten til disse grupper 
er så småt ved at finde 
sted.
Til aktivitetsudvalgets nye

planer hører også et afsnit, 
der indeholder kurser. 
Derfor har udvalget også 
indledt et tættere samar
bejde med kursusudvalget, 
hvilket passer fint til den 
nye struktur, som kursus
udvalget har indført. 
Denne nye struktur går ud 
på, at KU er gået bort fra 
den traditionelle afvikling 
af kurser med placering i 
nord, syd eller øst, og i 
stedet for afvikler KUR
SER EFTER BEHOV, og 
DER HVOR BEHOVET 
ER TILSTEDE.
For at denne BEHOVAF
VIKLING kan lykkes 
ønsker kursusudvalget 
derfor at styrke samarbej
det til kredse og sammen
slutninger. Det kan f.eks. 
gøres ved at styrke kursus- 
kontaktmandsnettet.

Lederproblemer blev også 
diskuteret, og her var der 
bred enighed om, at DFIF, 
på dette område, nok ikke 
har de samme store pro
blemer som de andre 
idrætsorganisationer. Men 
der var enighed om, at løs
ningen på lederproblemer 
må hedde LEDERPLEJE, 
og det kan omfatte diverse 
goder, men et er sikkert, 
det gælder om ikke at 
overbebyrde lederne med 
arbejde.
VÆR FLERE OM DET 
SAMME ARBEJDE 
SÅ KØRER MAN IKKE 
SÅ LET TRÆT.

JAH.

Et udsnit af deltagerne på forbundsrådsmødet den 20.-21. marts 1987 i Slagelse. Foto: -jr. (DFIF).
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Ny DFIF- administrationsbygning?
Som det fremgår af oven
stående blev der på for
bundsrådet drøftet byggeri 
af administrationsbyg
ning.
Vi sidder i øjeblikket til 
leje i en fløj af Svendborg 
Firmasports hal, hvor vi 
nu har været i 15 år.
I denne periode er såvel de 
ansattes antal som aktivi
teterne steget væsentlig på 
forbundskontoret, hvilket 
har bevirket, at det for ti

den er meget knebent med 
plads, og der er inden for 
de nuværende rammer 
ikke udvidelsesmulighe
der.
Man kunne ved tilbygning 
løse nogle af vore akutte 
problemer, men det ville 
under alle omstændighe
der komme til at bære 
præg af lappeløsninger. 
Styrelse og administration 
har derfor fundet det på
krævet, at undersøge mu

lighederne for at lave en 
helhedsløsning.
Det er klart, at en så væ
sentlig beslutning ikke 
træffes af styrelsen alene. 
Behandlingen af pkt. på 
forbundsrådets møde skal 
da også ses i lyset af, at det 
er her de første følere skal 
sendes ud.
Projektet vil nu blive fore
lagt på formandsmødet i 
maj, og hvis der her gives 
grønt lys for at arbejde vi

dere med projektet, vil der 
på forbundsrådets møde i 
oktober blive fremlagt 
konkrete planer, der, hvis 
der her endnu en gang 
kommer klare signaler, så 
vil blive fremlagt for re
præsentantskabet i no
vember til endelig godken- 
delse/afvisning.

Svend Møller

Konsulentstrukturen i DFIF
Et andet vigtigt pkt. på 
forbundsrådsmødet var 
forbundets konsulent
struktur.
Anledningen var naturlig
vis, at vor markedskonsu
lent og redaktør Finn Ha
gedorn har opsagt sin stil
ling i forbundet. Dette gav 
mulighed for en omstruk
turering, og efter en intens 
drøftelse er man nået frem 
til, at konsulentstrukturen

indtil videre skal se sådan 
ud:

3 landsdelskonsulenter 
1 kursuskonsulent 
1 aktivitetskonsulent 
1 informationsmedar- 

bejder/redaktør

Det nye ligger i, at det om
råde Finn Hagedorn tidli
gere har dækket, nu er ble
vet delt op, således at den

tilknytning, han havde til 
aktivitetsudvalget, bliver 
overtaget af Bent Vogn fra 
forbundskontoret. Bent 
Vogn vil stadig være akti
vitetsudvalgets forlængede 
arm på forbundskontoret, 
og beholder altså her nogle 
af sine administrative op
gaver.
Nogle af de administrative 
opgaver Bent har haft, 
overgår til Kim Thurø Jen

sen, der samtidig vil få en 
nærmere tilknytning til 
IA.
Der vil derfor i forhold til i 
dag blive nogle opgaver 
tilovers. Disse vil blive løst 
i forbindelse med ansæt
telse af en ny elev. Over
gangen til denne nye struk
tur forventes at tage sin 
begyndelse den 1. august 
1987.

Svend Møller

Massiv opbakning til 
kredsarbejdet

Af konsulent 
Jan G. Andersen

På Nordjyllandskredsens 
årlige repræsentantskabs
møde, der blev afholdt 
mandag den 23. marts i 
Hjørring, var det mest in
teressante, at Ålborg stille
de forslag om økonomisk 
støtte fra sammenslutnin
gerne til kredsens arbejde. 
Forslaget gik ud på, at alle 
sammenslutninger skulle 
yde 0,25 kr. pr. aktivitets

medlem. Foreslaget ville 
betyde ca. 8.000 kr. mere 
på kredsens budget.
Under den efterfølgende 
debat, blev forslaget kom
menteret af formændene 
fra sammenslutningerne, 
der samstemmende kunne 
give deres støtte til forslag
et.
Forslaget er i al sin enkelt
hed retfærdig, da alle på 
denne måde yder efter 
evne. At forslagets vedta
gelse samtidigt er et udtryk 
for sammenhold og op
bakning til kredsens virke,

må betragtes som meget 
positivt.
Debatten affødte også ud
talelser om forholdet til 
Dansk Firmaidrætsfor
bund, hvor det skulle for
lyde, at Nordjylland var 
kølig i sin holdning over
for DFIF. Dette er på in
gen måde rigtigt, da man 
kun ønsker at være med til 
at præge udviklingen i for
bundet. Nordjylland er 
positiv overfor forbundet, 
hvilket Gunnar Petersen, 
der var gæst på mødet, 
blev opfordret til at tage 
med sig hjem i styrelsen. 
Den konstituerede amts
kredsformand, Verner Sø
rensen, blev valgt med til
kendegivelser om fuld 
støtte fra sammenslutnin
gerne. Alt i alt et repræ
sentantskabsmøde, der 
tegner godt for fremtiden.
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Kvinder og billard 
- en god kombination
Også i år blev landsstæv
net i billard afviklet i O- 
dense, det skete den 14. og 
15. marts i lokalerne på 
Rugårdsvej 40 og 48.
Og stævnet var vellykket, 
for som stævneledelsen 
udtalte det.
»Sidste år var det en suc
ces, men i år var det endnu 
bedre.«
Der var tilmeldte deltagere 
fra det meste af landet, 
og som det fremgår af bil
lederne var stemningen og 
koncentrationen stor. 
Stævnet viste også, at 
kombinationen kvinder og 
billard er en virkelig god 
sammensætning, for ved 
siden af det idrætslige 
aspekt, er denne kombi
nation med til at højne 
samværet i klubberne.
De 11 kvindelige deltagere 
udtalte da også, at de var 
begyndt at spille billard, 
fordi deres mænd gjorde

det, men at de nu var ble
vet så bidt af denne 
idrætsgren og det pragtful
de samvær, at de ikke ville 
undvære det. For som 
Ulla Brink fra Odense ud
talte det. »Hvis mændene

en aften ikke kan spille bil
lard, så skal vi så sandelig 
afsted, det vil vi ikke gå 
glip af«.
Dette stævne blev set og 
oplevet a f Jane H. Ander
sen

Ja, det gælder om at regne 
den ud i denne idrætsgren, og 
koncentrationen er derfor alt
afgørende.

Rekorddeltagelse 
ved landsstævnet 
i inde-fodbold
Af konsulent Jørgen Rasmussen
Der var rekorddeltagelse 
ved landsstævnet i inde- 
fodbold, som blev afviklet 
den 14.-15. marts i Nykø
bing F. Der deltog 48 hold 
hvoraf de 24 var herrer, 12 
damer og 12 old boys.
Der blev spillet i to sam
menhængende haller, 
hvoraf den ene ikke var så 
egnet til formålet som øn
skelig. Men spillerne gik 
alligevel til opgaven med 
godt humør. Stævnet for
løb planmæssigt, men det 
var kedeligt at erfare, at et 
enkelt hold forlod lands

stævnet før tid, fordi man 
havde benyttet en ulovlig 
spiller og derfor vil blive 
idømt karantæne.
Der var også rekorddelta
gelse ved aftenfesten, hvor 
omkring 300 festglade 
landsstævnedeltagere hav
de det dejligt. Under spis
ningen underholdt det lo
kale postorkester, og det 
kan nok være, at de kunne 
sætte stemningen i vejret. 
Efter spisningen blev der 
prøvet kræfter på danse
gulvet.
Der var blevet spillet fod

bold i omkring 10 timer, 
da stævnet sluttede ved 14- 
tiden om søndagen. 
Stævnet var præget af den 
gode gamle landsstævne
stemning med det sociale 
samvær som en vigtig fak
tor.
Skal man drage en konklu
sion af det samlede arran
gement, fortjener den lo
kale sammenslutnings le
delse, Nykøbing F. Firma
sport, ros for et godt 
landsstævne i indefodbold 
1987.

6



Keglelandsstævne i Middelfart - 14.-15. marts:

Der kunne have været mange flere
Hvor blev de a f  ?

Med det kendskab, Deres 
udsendte medarbejder har 
til det pragtfulde keglecen
ter - måske et af de smuk
keste og bedste i Danmark
- der er placeret i Middel
fart og hvor DFIF’s kegle
landsstævne fandt sted i 
weekenden den 14.-15. 
marts, fristes man helt 
naturligt til at stille spørgs
målet: »Hvor blev kegle
spillerne af ?«.
I et keglecenter som dette 
kunne der med lethed have 
været tilmeldt 3-400 spille
re i nævnte weekend, men 
der var kun tilmeldt 142! 
Hvorfor nu det?
Det var derfor helt rele
vant, at jeg stillede spørgs
målet til sektionslederen i 
kegler, Chr. P. Jensen, og 
rent spontant kom svaret 
omgående.
- Det kunne være spørgs
målet om manglende in
formation i de udsendte 
indbydelser, men man 
kunne måske også finde en 
del af årsagen i den om
stændighed, at
keglesektionen på forhånd 
havde sat en begrænsning i 
tilmeldingen af hold, nem

lig højst 8 pr. sammenslut
ning, og når dertil så kom, 
at ikke alle sammenslut
ninger havde tilmeldt det 
maksimale tilladte antal 
hold, ja så måtte det blive 
til dette temmelig magre 
resultat, som vi oplevede 
her i weekenden.

Var det 
nødvendigt?
På mit yderlige spørgsmål, 
om det var nødvendigt 
med denne begrænsning, 
fortsatte Chr. Jensen. 
-Næh, vi har nok ikke i 
keglesektionen taget højde 
for, at vi her i Middelfart 
kunne være mange flere, 
og så må jeg jo også med 
beklagelse konstatere, at 
hverken Nordjylland eller 
København har sendt spil
lere til dette landsstævne. I 
virkeligheden var der 
»kun« tilmeldinger fra 
Fyn og Sydjylland, og her 
glimrede desværre Esbjerg 
totalt ved deres fravær. De 
har ellers lige haft arrange
mentet af landsstævnet i 
1986!
Læren af dette her må i 
hvert fald blive, at vi i

Keglesektionens formand Chr. P. Jensen, Kolding t. v. i samta
le med FIRMAIDRÆT.s udsendte medarbejder Erik Arno, 
Middelfart. FOTO: Martin Ernst, Middelfart.

fremtiden må tage hensyn 
til kapaciteten på det på
gældende anlæg, som vi 
benytter til vore lands
stævner.
Som uvildig tilskuer fristes 
man næsten til at foreslå, 
at man i stedet for lands
stævne fremover kalder 
det landsdelsstævne.

Hvad nu?
Forholdet er jo simpelthen 
det, at ved tilrettelæggel

sen af et sådant landsstæv
ne tager arrangementet for 
arrangørerne den samme 
tid, hvad enten der delta
ger 150 eller 3-400 kegle
spillere.
Måske ville det være en 
god idé, om man på lands
plan, d.v.s. gennem dette 
blads spalter gjorde lidt 
PR for keglespillet i firma
sportsregi, således at vi 
ved fremtidige landsstæv
ner kan mønstre betydelig 
flere deltagere til dette dej
lige og spændende spil. 
Med hensyn til den rent 
sportslige afvikling af 
landsstævnet blev der - til 
trods for vejrmæssige van
skeligheder - spillet næsten 
efter det udsendte pro
gram, og de endelige pla
ceringer i de forskellige 
rækker kan læses i den of
ficielt udsendte resultat
liste.
Lad os for fremtiden 
håbe, at firmasporten for
står at skabe forøget inter
esse for keglespillet, så vi 
kan få fuld udnyttelse af 
de dejlige anlæg, som ef
terhånden etableres rundt 
om i landet.

Erik Arno
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Klubservice 
gør det nemmere at 
ekvipere din klub

Med Berri Klubservice får din klub nemlig
•  Utallige kombinationsmuligheder
•  Ensartet kvalitet for alle medlemmer
•  Klart klubimage
•  Samlet indkøb
•  Hurtig levering
•  Effektiv supplering
•  Billigere

Hos din lokale Berri forhandler får du beviset. 
Du kan låne et udvalg af Berri kollektionen, 
evt. til jeres næste bestyrelsesmøde. Vælg 
blot model, størrelse og farve, så klarer Berri 
forhandleren resten.
Nærmeste forhandler oplyses på 
tlf. (06) 21 00 33

Berri -  et dansk kvalitetsprodukt.

i
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LØB DIG GLAD i Danmark-Stafetten
Igen i år - og for femte gang 
i træk - afvikler Dansk Fir
maidrætsforbund sit moti- 
ons-staffetløb: Danmark-
Stafetten.
I år sker det lørdag den 13. 
juni i følgende byer: Hille
rød, Næstved, Svendborg 
og Frederikshavn. Søndag 
den 14. juni går det løs i 
Viborg og endelig sluttes der 
i Esbjerg søndag den 23. au
gust.

Sådan kommer 
man med
Alle hold, som var med i 
1986, får automatisk til
sendt en løbsinvitation, 
hvor alle oplysninger og 
tilmeldingskupon, er med. 
De, som ikke var med kan 
ringe på telf. 0922 55 92 
og få tilsendt en løbsinvi
tation for 1987, eller ind
sende kuponen. 
Danmarks-Stafetten er for 
hold med henholdsvis 3 el
ler 4 deltagere. Der løbes i 
en firmarækkke og en 
åben række, hvilket bety
der at alle kan mære med. 
Man kan altså frit danne 
hold med kollegaer, ven
ner, familier, klubkamme
rater m.fl.

Distancer/tider
m.m.
Distancerne er for alle seks 
byer ca. 6 km pr. deltager 
og ruten, der alle steder 
ligger i naturskønne områ
der, er en rundstrækning. 
Der tages tid på den enkel
te, men det er holdets sam
lede tid som er afgørende 
for placering i den rækkke 
man er tilmeldt. Alle får 
efter løbet tilsendt diplom 
med tider og placering.

Præmier
Igen i år har Danmarks- 
Stafetten flotte præmier til 
hver løbsby. Nævnes skal, 
at hver deltager på et hold 
vinder en SABA HIFI ra- 
diorecorder med kassette
spiller. Et andet hold vin
der gavekort til køb af 
NIKE løbeudstyr. Endvi
dere er der et stort antal 
chokolade-gaveæsker fra 
Master Food. Hertil kom
mer en række lokale præ
mier, og det hele trækkes 
der lod om blandt alle del
tagende hold.

Rekorddeltagelse
Sidste år deltog der i de 
seks byer i alt 618 hold 
mod 455 i 1985. Hertil skal 
lægges 22 skolehold.

Disse tal venter lokalar
rangørerne bliver »løbet 
over ende« og det især i 
betragtning af, at Hille
rød, Frederikshavn og Es
bjerg i 1986 var første
gangs byer. Der er altså 
lagt op til nogle festlige 
løbsdage, når startskudde
ne lyder til Danmark-Sta
fetten, byernes motions
løb. Og naturligvis som 
sidst: En flot og fejende 
afslutning for hvert hold, 
når Dannebrog løbes i 
mål. En oplevelse alle mo
tionsløbere kan være med 
til.

Grand prix løbet
Som noget nyt kan man 
allerede ved løbene i år få 
oplysninger om den nyska

belse Danmark-Stafetten 
oplever fra 1988. Her sker 
der nemlig det, at alle hold 
fra de indledende runder (i 
en af de seks løbsbyer) in
viteres til Danmark-Stafet- 
tens GRAND PRIX LØB. 
Hvad der gemmer sig her
under skal i detaljer indtil 
da være en »hemmelig
hed«, men vi kan da afslø
re, at der bliver tale om et 
helt weekendarrangement, 
hvor der udover selve 
GRAND PRIX LØBET 
bliver et væld af aktivite
ter. Glæd jer derfor til 
1988.

Kupon til hold som IKKE var med i 1986
Undertegnede ønsdker tilsendt LØBSINVITATION som omhand
ler Danmarks-Staffetten 1987

Klubnavn:___________________________

Holdleder:___________________________

Ad resse:____________________________

Postnr.:_____________  By.:__________

Send kuponen til nedenstående adresse:

Dansk Firmaidrætsforbund 
Tåsinge-Hallen 
5700 Svendborg

1



Overalt, rundt i Danmark, kan du sammen 
med familie eller venner, motionere dig til spændende oplevelser

i firmaidrættens cykelkampagne i

MAJ MÅNED
Følgende sammenslutninger 

arrangerer TOUR DE PEDAL 1987:
DJIF. (København) 
Frederiksværk Firma Sport 
Nykøbing F. Firma Sport 
Korsør Firma Sport 
Svendborg Firma Sport 
Fåborg Firma Sport 
Nykøbing Firma Sport 
FKS. Odense 
Middelfart Firma Sport 
Tønder og Omegns 
Firma Sport 
Grindsted Firma Idræt 
Bramming Firma Idræt

Kolding Firma Sport 
Fredericia Fag- og Firmaidr. 
Horsens Firma Idræt 
Skjern-Tarm-Ølgod Firmaidræt 
Ikast Firma Idræt 
Ringkøbing og Omegns Firmaidr. 
Århus Firma Sport 
Toldvæsenets Idr.- og Fritidsf. 
Holstebro Firmaidræt 
Skive og Omegns Firmaidræt 
Brønderslev Firma-Sport 
Sæby Firma Idræt 
Hjørring Firma Sport

Firmaidræt i Varde og Omegn

Læs i lokalpressen om datoer, 
startsteder og starttider for 

netop din sammenslutnings 
arrangementer.

D  Dansk 
Firmaidrætsforbund

Gi’ børnene en på hovedet
Vær med til at gøre det lidt mere sikkert at være cyklist.

2



Firmaidrætten »slår et slag« 
for sikkerheden

26 sammenslutninger har 
tilmeldt sig dette års TOUR 
DE PEDAL med Oliesel
skabet Danmark (OK) som 
landssponsor, der lancerer 
og udlodder cykelhjelme i 
kampagneperioden.
De 26 sammenslutninger af
vikler i maj måned cykelture 
af individuel længde, dog 
mindst 10 km, hvor hele fa
milien kan deltage, og ople
ve det danske forår i roligt 
tempo på »jernhesten«. 
Efter hver uges aktiv cyk
ling trækker hver arrangør 
lod om 1 stk. cykelhjelm

blandt deltagerne. Endvide
re trækkes der efter sidste 
arrangement (lokalt) lod om 
1 stk. cykelhjelm blandt de 
deltagere, der under kam
pagnen har brugt en »cy
kelhjelm«. Cykelhjelmen, 
der trækkes lod om, er an
befalet af Rådet for Større 
Færdselssikkerhed. Udover 
cykelhjelme udlodder
Dansk Firmaidrætsforbund 
100 spændende DFIF-præ- 
mier blandt kampagnens 
deltagere.
Dansk Firmaidrætsforbund 
kårer i maj måned ugens fø

rende sammenslutning, 
ugens sprinter samt ved 
kampagnens afslutning 
Årets Cykelby.

Det er arrangørernes håb, 
at så mange som muligt mø
der op ved denne festlige 
start af TOUR DE PEDAL 
1987, inden det går løs i de 
26 byer landet over.

TOUR DE PEDAL 1987
åbnes ved fællesstart i Svendborg den 26. april 1987 kl. 11.00 fra 
Svendborg Skolen med Dansk Firmaidrætsforbund og Svendborg 
Firma Sport som arrangør.

3



Air Max konstruktion...
Air Max er en videreudvikling af Nike-Sole og Nike- 
Wedge.

Nike’s revolutionerende mellem-sål består egent
lig af kanaler med sammenpresset luft. Denne luft 
ligger indkapslet i et specielt materiale som sikrer at 
luften ikke slipper ud.

For at give luftsålen optimal stabilitet ligger den 
inde i et Polyurethan (PU), et skumlignende materi
ale, som i sig selv er meget støddæmpende.

Måden luften virker på, er egentlig enkel. Den 
tager mod stødchok som opstår når foden rammer 
underlaget ved hop, løb eller gang.

Luftkonstruktionen påvirkes ikke af stød, men 
forbliver konstant.

Den nye Air Max giver endnu bedre støddæmp
ning. Tester viser, at sko med luftsåler i gennemsnit 
giver 21% bedre støddæmpning end de bedste 
konkurrenter. Tester viser ligeledes, at sko med Nike 
luftsåler bibeholder alle sine støddæmpende egen
skaber, uanset hvor længe de anvendes.

Nu med 3 gange effekt...
Air Max har 3 gange så meget luft under hælen end 
vore tidligere konstruktioner. Dette er gjort gennem 
at gøre salen kraftigere -  uden dog at forøge 
vægten.

Se og prøv den nye Air Max hos din Nike for
handler. Den sparer dig for skader, og sender dig 
hurtigere afsted på grund af den opnåede 
trampolin-effekt.

Fordelene ved Air Max...
Støddæmpning er nødvendig i sportssko for at give 
beskyttelse mod belastningsskader på ben, sener 
og muskler.

En god støddæmpende sko sparer også muskel
energi. En dårlig støddæmpende eller udtrådt sko 
skal man selv kompencere stødchok’et med egen 
energi.

Vejl. pris Kpi 7 9 8 * 0 0

-g ø r  træ tte 
fødder 
friske.
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God stemning ved 
bordtennislandsstævnet
Traditionen tro, er der at
ter en gang afholdt lands- 
stævne^ bordtennis. I år 
have Ålborg fornøjelsen 
den 14.-15. marts. Om lør
dagen afvikledes holdtur
neringerne med ca. 240 
spillere. Der var mange 
kendte ansigter og som no
get positivt, en hel del nye. 
Aftenfesten, som for man
ges vedkommende er en af 
de helt store højdepunk
ter, blev holdt på Vædde
løbsbanen. Trods en må
ske noget uheldig place
ring af borde i et smalt lo
kale lykkedes det, ikke

mindst på grund af det vel
spillende orkester Django, 
at få de ca. 110 deltagere 
rystet sammen og skabt en 
god stemning. Det gav 
mulighed for at stifte nye 
bekendtskaber.
Søndagen viste sig, som så 
ofte før, at være mere for
nøjelig end første spille
dag. Mange af aftenens 
hændelser blev genopfri
sket og det sås tydeligt, at 
flere havde lært nye folk 
at kende. Dette er jo helt i 
formasportens ånd.
Selv om det var dagen der
på og ikke alle var lige op

lagte eller velspillende, 
lykkedes det stort set at 
overholde tidsplanen for 
de ca. 270 spillere. På de 
to dage blev der spillet 700 
kampe fordelt på 20 bor
de. Det svarer til ca. 3 Vi 
kamp pr. bord pr. time.
Vi glæder os allerede nu til 
næste landsstævne, som 
holdes den 19.-20. marts 
1988 i Ålborg. Da Ålborg 
Firma Sport har 40 års ju
bilæum, kan vi se frem til 
et større arrangement. 
Ikke mindre end 4 lands
stævner vil blive afviklet 
samme sted. Det drejer sig

om bordtennis - fodbold - 
håndbold og bowling.

Ulla Smed, 
Hobro.

Internationale udvekslinger
Forbundskontoret har modtaget henvendelse fra nedenstående, som ønsker udvekslingskontakter til klubber i DFIF.

Fra Lille i Frankrig________ til Danmark.
i Kristi Himmelfartsferien

Hvem vil hjælpe os med 
indkvartering og turistbesøg? 
hvem vil spille fodbold med os.?

En klub på 14 personer, de fleste par, som er tilknyttet Fransk 
Firmaidrætsforbund, rejser d. 27. maj fra Lille og regner med 
at være i Danmark d. 28. Opholdet tænkes at vare til d. 31 
maj eller d. 1 juni.

Klubben kommer fra en administration, som bygger og styrer 
ca. 35000 socialboliger, og vil meget gerne i kontakt med 
interesserede i DFIF.

Yderligere oplysninger kan fås ved henvendelse til forbunds
kontoret.

Fra Danmark________ til Frankrig.

I Angers i Frankrig arrangeres der lørdag d. 20 juni til søndag 
d. 21 juni 87 International Fodboldturnering.

Er der en klub i DFIF, som kunne tænke sig at deltage?

Tidligere har Nordsøværftet i Ringkøbing og TIM maskinfa
brik haft fornøjelsen af at deltage i et sådant arrangement.

Deltagergebyr er 900 F, ophold er gratis for 18 personer, og 
der er tale om 2 overnatninger og bespisning lørdag og 
søndag.

Interesserede kan henvende sig til:
Lis Abrahamsen, Ringkøbing tlf. 07 32 45 05

Fra Polen________ til Danmark.

Fra Danmark________ til Polen

Fra idrætsorganisationen i Szczecin og Rostock, som bl.a. 
dyrker fodbold og volleyball, ønskes udvekslingskontakt til 
interesserede klubber i DFIF.

Henvendelse kan ske til forbundskontoret.
J.H.A.

Aktiv
sneferie 1987
Som omtalt i sidste nr. af 
FIRMAIDRÆT var der 
problemer med indkvarte
ringen og opholdet på Ny
stuen Fjellhotel, Norge. 
Problemerne resulterede i 
en klage fra Dansk Firma
idrætsforbunds aktivitets
udvalg til rejsebureauet 
TEAM TRAVEL, med an
modning om en dekord til 
deltagerne i »Aktiv Snefe-

rie 1987«. Klagen blev 
hurtigt og meget positivt 
behandlet af TEAM TRA
VEL hvilket forbundet 
anerkender.
Det skal nævnes, at det er 
første gang der har været 
grund til utilfredshed med 
TEAM TRAVEL som rej
sebureau.

Bent Vogn/ 
Henrik Sønderby
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Gi’ børnene en 
på hovedet

bena mig

stk. rød cykelhjelm til mindre børn, \ 
uni-size op til 51 cm å kr. 98,-. \
+ forsendelsesomk. kr. 20,- \
(betal med check).

Kun k r 2 2 5 r

Kun k r .9 8 ,-

OK vil fortsat slå et stort slag for, at vi passer på Danmarks bedste råstof: børnene.^ 
Vi gør det ved at sælge de smarte cykelhjelme til ren indkøbspris. Hent hjelmene på 
et af vore afdelingskontorer eller indsend kuponen.
Vi slår også et slag for et renere miljø. Fra i dag leverer vi kun MILJØVENLIG fyrings
olie, der soder mindre og giver dig mere varme for de samme penge.
Bestil den på nærmeste afdelingskontor.

OK
Tlf. 0611 6911 anviser nærmeste afdeling /

__stk. hvid cykelhjelm str.
(fra 52-62 cm) å kr. 225,- + for
sendelsesomk. kr. 20,- 

(betal med check).
OBS! Størrelsen findes 

ved at måle hovedomkredsen 
lige over ørerne.

/

r
'Navn

/
/ \

. ' Adresse: \

Postnr.
Send kupon, hovedmål og check til:
OK • Tømmervejen 5-7, 8260 Viby J.

- eller hent den selv uden
forsendelsesomkostninger på nærmeste afdelingskontor.
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Perfekt landsstævne i 
pistolskydning

Landsstævnet i pistolskyd
ning 1987, som blev afvik
let i Fjerritslev, den 14. 
marts havde deltagelse af 
58 skytter fra hele landet. 
Det er lidt færre end nor
malt, men det skyldes 
uden tvivl, at afstanden til 
Fjerritslev for mange skyt
ter var lovlig lang. 
Skyttesektionen og Fjer
ritslev Firma Sport, afvik
lede stævnet i samarbejde 
med den lokale skyttefore
ning, som med sin positive 
indstilling, var stærkt 
medvirkende til at stævnet 
forløb perfekt, og at de 
deltagende skytter havde 
en god dag. Der var ingen 
protester, og skytterne, 
som fik et lokale stillet til 
rådighed, mens resultater
ne indløb, havde kun ro
sende ord til-overs for 
stævnet. Det skyldtes må
ske også lidt den gode 
stemning i lokalet, hvor 
der kunne købes forfrisk
ninger.
Dog var der et stort minus, 
som ikke kan undlades 
her. Centrets cafeteria

kunne desværre ikke leve 
op til de stillede forvent
ninger, og allerede kl. ca. 
11.30 var dagens middag, 
som bestod af dåsebøf og 
kartoffelmos, udsolgt. Det 
medførte, at mange af 
skytterne måtte finde an
dre steder at spise. Fjer
ritslev Firma Sport bekla
ger dette meget, men ser 
sig dog uden skyld heri. 
Det vil fra F.F.S. side bli
ve påtalt på centrets 
næste generalforsamling, 
da det er en skamplet, på 
et ellers velfungerende cen
ter. Trods det, at den loka
le sammenslutning løb 
med de fleste af pokaler
ne, må man nok sige at 
stævnet forløb godt, og at 
de deltagende skytter var 
tilfredse med afviklingen. 
Fra anden side er det også 
oplyst, at aftenfesten hvor 
de deltagere som ønskede 
at overnatte deltog, såvidt 
de husker, også forløb 
godt.
Alt i alt en god dag.

Hans Pedersen, 
Fjerritslev

Dyb koncentration på standpladserne. Til højre overvåger pi
stolsektionens formand Jan Reinhold, Slagelse, at alt går rigtig 
til.

G R U PPE

FLY FRA KASTRUP 
FRA KR. 1995
tog fra København' fra 1595
3 *  BUS FRA HJEMBY FRA 1295
Alle priser er baseret på samlet gruppebestilling 
og inkluderer: Transport, visum, program og 
3 x  1/i-pension. Rejseforlængelse mod tillæg.

TEAM TRAVEL
PRAGSPECI ALISTERNE
AMAGERTORV 19 •  1160 KBH.K •  011160 60
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DFIFs skydekurser 
er efterspurgte
I februar afviklede kursus
udvalget det planlagte sky
dekursus II i Oksbøl, og 
her deltog 13 personer, 
men derudover har udval
get afviklet ekstra skyde
kursus i Næstyed og her 
deltog der 17 personer på 
et kursus I og 13 personer 
på det efterfølgende kur
sus II. Og kursus III afvik
les d. 24-26 april.
Så nu er der instruktører 
at gøre brug af på Sjæl
land.
Men også Sønderjylland er 
med på skydeinteressen, 
for i Rødekro blev der i 
februar også afviklet et 
ekstra skydekursus I, og 
kursus II afvikles i april 
måned.

Endelig sluttes uddannel
sen fra Oksbøl af med, at 
Skydekursus III afvikles i 
Middelfart d. 1-3 maj.
Så alle I folk i kredse og 
sammenslutninger...
Tag vel imod de uddanne
de instruktører og gør 
brug a f dem.

Kursuskonsulent 
Jane Have Andersen

En situoation fra Skydekur
sus I i Rødekro. På billedet er 
hjælpeinstruktør Jørn Ger- 
mansen igang med at under
søge geværløbet.

Sjælland rundt 
på cykel 1987
Danmarks længste moti
onscykelløb »Sjælland 
Rundt på Cykel« (320 km) 
køres i år for 8. gang. 
Starten sker - som tidligere 
år - fra Køge Torv fredag 
den 3. juni klokken 21.00. 
Der startes i hold af 50 del
tagere, der bliver sendt af
sted med tre minutters in
tervall. »Sjælland rundt 
på Cykel« har udviklet sig 
til en større international 
begivenhed. Sidste år var 
der deltagere fra otte for
skellige lande, og arrangø
rerne kan allerede nu mel
de om deltagelse fra syv 
nationer. For første gang 
er der deltagelse fra et øst

land, idet der på nuværen
de tidspunkt er tilmeldt to 
tjekkiske deltagere. 
Gennemfører man de 320 
kilometer inden for 24 ti
mer fra eget starttids
punkt, erhverver man di
plom og medalje. 
Deltagergebyret er 385,00 
kr. ved tilmelding inden 
den 25. maj. Er man inter
esseret i at høre nærmere 
om dette store internatio
nale arrangement, kan 
man få tilsendt materiale 
ved skriftlig henvendelse 
til: »Sjælland Rundt på 
Cykel«, postbox 176, 4600 
Køge.

Nyuddannede
DFIF-instruktører
I marts måned blev flg. 
uddannet som

Pistolinstruktører
Kjeld J. Langer 
Frank Roslind 
John Larsen 
Niels Jørgensen 
Torben Christiansen

Per Petersen 
Knud Hauge 
Lars Hauge

Roskilde Firmaidræt.
Roskilde Firmaidræt.
Roskilde Firmaidræt.
Næstved Firma Sport 
Toldvæsenets Idræts-og 
Fritidsforbund.
Slagelse Firma Sport. 
Skjern-Tarm-Ølgod Firmaidræt. 
Skjern-Tarm-Ølgod Firmaidræt.

Tag vel imod instruktørerne og gør brug af dem i 
kredse og sammenslutninger.

Kursusudvalget
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Landssstævnet i håndbold levede 
op til DFIF’s formålsparagraf

Dette års vinter-landsstæv
ne i håndbold blev afviklet 
i Køge den 7.-8. marts, 
hvor Køge Firma Bold var 
vært for 33 hold fordelt på 
4 rækker. Stævnet blev af
viklet i 3 haller, Køge Fir
ma Bolds dejlige hal, 
Ravnsborghallen og i Hår
lev og Strøbyhallen. 
Turneringen startede kl. 
9.30 og sluttede søndag ef
termiddag ved 17-tiden. 
Stævnet forløb som plan
lagt uden de store gnidnin
ger, hvilket utvivlsomt 
skyldes Køge Firma Bolds 
store erfaring i afviklingen 
af denne slags stævner. 
Helt uden malurt forløb 
stævnet dog ikke, da det 
desværre viste sig nødven
digt at rekvirere Falck fle
re gange for transport til 
sygehuset. Alle gange var 
det hændelige uheld, men 
alligevel kedeligt med dis
se.
En af spillerne, der kom 
uheldigt af sted var en spil
ler fra Danfos Sønder

borgs old boys, der bræk
kede kæben. Holdet havde 
forinden dog kvalificeret 
sig til finalen, men gode 
råd var dyre, da holdet in
gen erstatningsspiller hav
de, men at det var et rigtigt 
firmasportsstævne ses ty
deligt deri, at holdets 
modstander i finalen, Poli
tiet fra Køge, naturligvis 
bare spillede med kun 5 
mand i marken. God fir
masportsånd, der viser, at 
man lever op til formål
sparagraffen omkring 
samvær.
At der også var samvær 
ved aftenfesten, der blev 
afholdt i Ravnsborghal
lens lille sal for 300 delta
gere, viser billedet fra fe
sten tydeligt. Det viste sig, 
at der blandt deltagerne 
var et par, der samme af
ten havde bryllupsdag, og 
en sådan lejlighed for at 
sætte ekstra kolorit på fe
sten lader firmasportsfolk 
ikke gå fra sig.

Svend Møller.

Da et af de deltagende par ved aftenfesten havde bryllupsdag, 
blev det markeret på festlig vis. FOTO: Svend Møller (DFIF).
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Stor interesse for 
forbundets EDB-kursus
Kurset afvikles den 24. -25. april i Fredericia

Jane Have Andersen.

Da tilmeldingsfristen ud
løb d. 23. marts havde 18 
personer fra hele landet 
tilmeldt sig kurset, og flere 
havde pr. telefon vist sig 
interesseret. Denne opbak
ning til et helt nyt kursus 
er kursusudvalget meget 
glad for.
Tilmeldingen til dette kur
sus har også vist, at det er 
en skrøne, når der udtales, 
at tekniske emner kun er 
for mænd, for til dette 
kursus tegner kvinderne 
sig for næsten halvdelen af 
deltagerantallet.
Kurset er et afmystifice
ringskursus, d.v.s. det 
henvender sig til personer, 
der har intet eller ringe 
kendskab til EDB, men 
som godt kunne tænke sig 
at vide lidt om, hvordan 
EDB kan anvendes som 
redskab i foreningsarbej
det.

Kursuskonsulent 
Jane Have Andersen

Lokalt afholdte kurser i 1986
Idrætsgren Dato Kreds sammenslutning

Badminton aug. og sep. 4 stk. Århus
Badminton aug. 1 stk. Sønderborg
Badminton sep. og okt. 2 stk. Svendborg
Badminton sep. 2 stk. Fakse
Badminton okt. 1 stk. Vejle

Bordtennis okt. 1 stk. Vejle

Stævne/turn tilrettelæg. nov.-dec. 1 stk. Ringkøbing
Stævne/turn tilrettelæg. jan. 1 stk. Brønderslev.
Stævne/turn tilrettelæg. april 1 stk. Helsingør

Skydning (Riffel) nov./dec. 1 stk. Viborg
Skydning (Riffel) nov. 1 stk. Fyn

Ålborg.Skydning (Riffel) feb. 1 stk.
Skydning (pistol) nov. 1 stk. Fyn

Lederkursus Maj 1 stk. Posten
Lederkursus nov. 1 stk. Slagelse

Billard Nov. 1 stk. Nordjylland

Grundl. kursus i
foreningsarbejde 
Grundl. kursus i

Feb. 1 stk. Middelfart.

foreningsarbejde 
Grundl. kursus i

Maj. 1 stk. Nordjylland

foreningsarbejde Sep. 1 stk. Ribe

Fodbolddommerkursus Jan/marts 1 stk. Næstved

Som det fremgår af skemaet, har der i hele 1986 KUN været afholdt 25 lokale 
kurser i hele landet. Kan det virkelig passe?
Forbundskontoret er kun blevet ansøgt om kursustilskud til de 25 kurser, men 
forhåbentligt er det kun en forglemmelse, eller manglende kendskab til kursustil
skud, som gør, af at der ikke er ansøgninger til flere kurser.
En organisation som vor skulle gerne kunne afvikle mange flere lokale kurser.
Hvis der er tvivl om retningslinierne for disse kursustilskud, så kontakt forbunds
kontoret og få tilsendt oplysende materiale.

Jane Have Andersen 
Kursuskonsulent

14



D

BYERNES MOTIONSLØB

familie-

Firmaidrætten

ID Dansk
Firmaidrætsforbund

T a 'p å  e t  
D F IF -  

k u r s u s
Få en uddannelse som 

•idrætsinstruktør 
•idrætsleder

eller vælg at få dine tekniske færdig
heder up to date gennem et lokalt 

idrætskursus.
Henvend dig til firmaidrætten i din by 

og forhør om mulighederne.

Samvær - idræt - motion

AKTIV FERIE's BELÆGNINGSTERMOMETER
Stillingen d. 27. marts: Ledige værelser i uge 27-28-31 
Uge 29 blev udsolgt d. 13. marts.
Uge 30 blev udsolgt d. 24. marts.

værelser Udsolgt Udsolgt

DFIF’s
konsu
lenter:

Foreningskonsulent 
øst for Store Bælt

Jørgen Rasmussen,
Lovvej 10 
Pederstrup,
4700 Næstved 
Tlf. 03 76 16 35

Foreningskonsulent 
Nord- og Midtjylland

Jan Andersen,
Algade 16, 2.tv.,
9700 Brønderslev 
Tlf. 08 82 49 92

Foreningskonsulent 
Sønderjylland 
og Fyn

Torben Laursen,
Gammel Kongevej 48, 
6200 Åbenrå 
Tlf. 04 62 72 86

Kursuskonsulent

Jane Have L. Andersen
Lyngvænget 8,
5800 Nyborg 
Telf. 09 31 72 53

Forbundskontoret
Tlf. 09 22 55 92

Firmaidræt
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Postbesørget blad 
(1535 Ap.V.)

Abonnement og adresseændringer 
sker ved henvendelse til:
DFIF, Tåsinge-hallen, 5700 Svendborg. 
Tlf. 09 22 55 92.

D
Lokal
redaktøren

I Bramming Firma Idræts 
blad, i marts nummeret 
udtaler formanden, Anne 
Grethe Madsen.
Jeg har, siden jeg kom ind 
i 1979, haft så mange gode 
oplevelser med firma
idrætten. Det har været en 
god læretid og især vil jeg 
komme til at savne om
gangen med alle de perso
ner, som jeg har mødt i 
den tid.
Jeg kan varmt anbefale 
andre at gå ind i udvalgs
arbejdet.
Da jeg gik ind i dette ar
bejde, var jeg meget meget 
grøn. Jeg vidste intet om 
hvordan sådan noget fore
gik, men jeg lærte det ret 
hurtigt i kraft af de andre 
bestyrelses- og udvalgs
medlemmer.

Nedenstående er plukket 
fra Middelfart Firma
sports blad, i en omtale a f 
vinterkredsstævner 87.

Her var det helt galt
I fodbold gik det helt gras
sat. Man havde nærmest 
fornemmelsen af, at de 
forskellige hold »lurede« 
på hinanden, om nu mod
parten havde en eller flere 
ikke-lovlige spillere på de
res hold. Og der var selv
følgelig flere hold, som

stik imod de gældende reg
ler havde taget spillere 
med, som absolut ikke var 
spilleberettigede, og det re
sulterede i diskvalifikatio
ner efter indgivne prote
ster.
Der var også tale om af
bud med flere tvivlsomme 
undskyldninger såsom vej
ret eller: »man ville hellere 
til træning end til kreds
stævne«. En helt utilfreds
stillende indstilling fra 
nogle hold og klart en di
rekte hån overfor de hold, 
som har overholdt de gæl
dende regler.
Her ligesom i håndbold 
må der »ryddes ud« blandt 
de klubber/firmaer, som 
mere eller mindre bevidst 
tilmelder hold med spille
re, som ikke opfylder be
tingelserne for at deltage i 
et kredsstævne.

Lad os prøve 
noget nyt
Afviklingen af dette kreds
stævne har for flere aktivi
teters vedkommende selv
sagt givet stof til eftertan
ke, og en efterrationalise
rings-procedure har også 
sat fantasien lidt i sving. 
Måske skulle man alvorligt 
tænke (ikke bare tænke, 
red.) på en afskaffelse af 
både kreds- og landsstæv
ner. Jamen, hvad skulle 
der så komme i stedet? 
Løsningen kunne måske 
være, at man for de mid
ler, som det koster at af
holde kreds- og landsstæv
ner, hvert andet år i stedet 
arrangerer et dansk »Eu- 
rofestival« -stævne med 
deltagelse af rigtige firma
sportsudøvere, der ligesom 
til Euro ’85 i Middelfart 
mødte op til uforbindende 
dyster i mange forskellige 
aktiviteter - og selvfølgelig

uden præmier/pokaler - 
men med ønsket om at 
være sammen med andre 
og dermed leve op til 
dansk Firmaidrætsfor
bunds formålsparagraf.

Erik Arno

Nyt i Esbjerg
Nærkontakt
- Et nyt initativ er gjort 
indenfor EFIs bestyrelse, 
idet man fremover, den 
første tirsdag i måneden 
mellem kl. 19.00-20.00 har 
indført træffetid i haller
ne, nærmere betegnet i 
mødelokalet i hal 1, - i det 
tidsrum kan alle få en 
samtale med et bestyrelses
medlem om problemer, el
ler ideer og tanker eller 
kritik, som du ligger inde 
med.
Bestyrelsen håber at man 
med dette initiativ kan 
skabe en bedre kontakt til 
vore klubber/medlemmer, 
idet alle kan komme frit 
frem med deres tanker 
som naturligvis vil blive 
holdt anonym såfrem man 
ønsker det.

Lidt stof til eftertanke fra 
Fredericia
Vidste du?
At der spilles firmafod
bold ca. 280 dage om året? 
At der i sommerhalvåret er 
ca. 1000, der spiller fod
bold på banerne i Hanne- 
rup om ugen?
At der i vinterhalvåret ca. 
er 700, der spiller fodbold 
i Fredericia-hallen om 
ugen?
At Fag- og Firmas’ dom
merklub (anno 1975) har 
22 medlemmer, hvoraf 8 
er meget aktive, 8 lidt 
mindre og 6 der ikke fløj
ter ret meget?
At der skal en stor tilgang 
til, hvis ikke klubberne

skal fløjte alle kampene 
selv?
At de eneste, der ikke læ
ser spille- og turnerings
reglerne, er spillerne?
At der er tanker fremme 
om, at man skal til at beta
le bøde for dårlig opførsel 
på sportspladsen.

Fodboldudvalget 
v/Poul Erik Andersen

Følgende er blevet til
delt Dansk Firma- 
idrætsforbunds hæder
stegn.
Bodil Svendsen, Skive. 
Bodil har gennem 10 år 
styret håndboldafdelin
gen.
Heine Kristensen, Ski
ve. Heine startede i fod
boldafdelingen, og gen
nem de sidste 8 år har 
han styret skytterne og 
sidder samtidig i kreds
bestyrelsen for Viborg 
Amtskreds.
Per Petersen, Horsens 
Firma Idræt.
Per har været i leder
gerningen i mere end 15 
år - heraf 12 år i besty
relsen. Han har siddet i 
næsten samtlige udvalg 
og har i en kort periode 
været formand for 
Horsens Firma Idræt. 
For øjeblikket er Per 
formand for idrætsud
valget.

Æresmedlem.
Ved Aabenraa Firma 
Idræts repræsentant
skabsmøde d. 24. fe
bruar, blev den tidligere 
formand, Hans Jørgen 
Iversen, udnævnt til 
æresmedlem af Aaben
raa Firma Idræt. Hans 
Jørgen har været for
mand i 18 år.


